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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 14.03.2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 203 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Per Clausen (EL)

Spørgsmål nr. 203:
”Kan ministeren bekræfte at Statsforvaltningerne selv opgiver, at de har brugt ca. 10 
mio. kr. om året på at udføre arbejdet i forhold til jordbrugskommissionerne, 
jordbrugsanalyse, overhead og udgifter til kommissionerne, og vil ministeren på den 
baggrund redegøre for, hvordan NaturErhvervstyrelsen er nået frem til, at 
Statsforvaltningerne har brugt 16 mio. kr. på arbejdet.”

Svar:
Fødevareministeriet havde oprindeligt ved et overslag opgjort udgiftsniveauet vedr. 
jordbrugskommissionerne til ca. 16 mio. kr. om året, inklusiv overhead. Denne 
opgørelse var foretaget på baggrund af regnskabstal fra 2009 og 2010, hvor 
aktivitetsniveauet vedr. landbrugslovsopgaverne har været højere end i 2011. 

På baggrund af regnskabet for 2011 har Økonomi- og Indenrigsministeriet opgjort 
statsforvaltningernes udgifter til opgaver vedrørende landbrugsloven, herunder udgifter 
til Jordbrugskommissionerne til 11,7 mio. kr. Det skal bemærkes, at dette beløb er 
eksklusiv overheadudgifter til husleje og administrative støttefunktioner, som der ved en 
opgaveflytning ikke vil kunne spares ressourcer på i statsforvaltningerne.
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